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دقیقا ســه ماه بعد از درخواســت وزیــر ورزش از 
وزارت اطلاعات برای مقابله با دلال ها به ویژه در حوزه 
فوتبال، حالا خبر رســیده کــه وزارت اطلاعات یکی از 
مدیران رده میانی باشگاه پرسپولیس را بازداشت کرده 
است؛ اتفاقی که در ظاهر نشان می دهد عزمی جدی 
برای برخورد با فساد و رانت در حوزه فوتبال آن هم در 
بخش باشگاهی اش وجود دارد. پانزدهم اردیبهشت 
بود که مسعود ســلطانی فر در نامه به وزیر اطلاعات 
خواســتار ورود و برخورد جدی این نهاد با واسطه ها 

و دلالان غیررسمی ورزش و به خصوص فوتبال شد.
در بخشــی از نامه وزیــر ورزش و جوانان خطاب 
به ســیدمحمود علوی، وزیر اطلاعات، این طور آمده 
بود: «از آنجایی که مدتی اســت عوامل نامشخص و 
غیررسمی تحت عنوان واسطه در انتقال ورزشکاران 
خارجی به کشــور روابط ناســالمی را ایجاد کرده و 
موجب بروز مشــکلات زیاد و فعالیــت غیرقانونی و 
عــوارض حقوقی و مالی برای باشــگاه های مختلف 
ورزشــی و به ویــژه فوتبــال شــده اند از جنابعالــی 
و مجموعــه خــدوم و پرتــلاش وزارت اطلاعــات 
درخواســت می نمایم مانند همیشــه یــاور مردم و 
ورزش کشــور بــوده و دســتورات لازم را به عوامل 
ذی ربط صادر نماید تا سریعا با اقدامات غیرقانونی و 
بحران آفرین دلالان در ورزش (به ویژه رشته فوتبال) 
که موجب خدشه به اعتبار و پیکره ورزش کشور شده 
اســت برخورد لازم و قانونی صورت گیرد و ریشه این 

کار خشکانده شود».
این نامه در شرایطی آن روز بازتاب زیادی در فضای 
رســانه ای کشور داشــت که به نظر می رســید اتخاد 
تصمیمی این چنینی جدی است؛ هرچند نگرانی هایی 
وجود داشت مبنی بر اینکه نکند در این میان چند نفر 
از افراد رده پایین، قربانی نفرات اصلی شــوند. حالا در 
شرایطی که چند روزی شایعه بازداشت یکی از مدیران 
باشگاه پرســپولیس به گوش می رسید، وزارت ورزش، 

دوباره بیانیه ای روی خروجی سایتش گذاشته و بدون 
اینکه از فرد یا باشــگاهی نام ببرد، از بازداشت یکی از 
مدیران در راســتای مبارزه با فساد خبر داده است. در 
بخشــی از این بیانیه آمده است: «با عرض تبریک ایام 
مبارک دهه ولایت به اطلاع هواداران فهیم و پرشــور 
فوتبال می رســاند ضمن تکذیب موارد مطرح شده در 
برخی از رسانه های معاند و در راستای مبارزه با فساد 
در ورزش با پیگیری های این وزارتخانه و اقدام سربازان 
گمنــام امام زمان ( عــج ) در وزارت اطلاعات، یکی از 
مدیران میانی یک باشــگاه ورزشــی پایتخت با حکم 
مقامات قضائی بازداشــت شد. بدیهی است اقدامات 
لازم بــرای مبارزه با فســاد در ورزش با قوت و قدرت 
و با هماهنگی مســئولین دو وزارت ورزش و جوانان و 
اطلاعات تداوم خواهد داشــت». بدیهی است در امر 
مبارزه با فساد از هرجا که شروع شود نیکو و پسندیده 
اســت ولی به این شــرط که هــم این مبــارزه ادامه 
داشته باشد و هم آدم های دانه درشتی بابت مدیریت 
بحث برانگیزشان به ویژه در حوزه مالی پاسخ گو باشند.

فوتبال ایران در شــرایطی ســال های پرالتهابی را 
ســپری می کند که قاعدتا از فساد موجود در این رشته 
مبرا نیست ولی چندین سؤال ذهن را آزار می دهد که 
چرا چنیــن اقدامی زودتر صورت نگرفتــه و چرا پای 
افراد دانه درشــت تر به این پرونده ها باز نشــده است؟ 
آیا مســئولان و مدیران ورزشــی ایران خاصه در حوزه 
فوتبال از «سپ بلاتر» و «میشل پلاتینی»، رؤسای سابق 
فیفا و یوفا، گردن کلفت تر هستند؟ پاسخ به این سؤال 
قطعا منفی اســت ولی شاید دلیل اصلی این موضوع 
که تا الان افراد متخلف زیادی از مهلکه جان سالم به 
در برده اند، دقیقا همین باشــد که عزمی جدی و البته 
طولانی مدت برای برخورد با فساد در ورزش و فوتبال 

وجود نداشته است.
همیــن حــالا کــه وزارت ورزش در کنــار وزارت 
اطلاعات برای مبارزه با فســاد و دلالی کارشــان را از 
یکی، دو باشــگاه بزرگ پایتخت شــروع کرده اند، بد 
نیست به روشنگری بیشــتری در این زمینه پرداخته 
شود تا ضمن معرفی این افراد، از ادامه همکاری شان 

در آینده کوتاه مــدت در حوزه مدیریت هم جلوگیری 
شــود. حالا کــه آنهــا کار را از همین تهران شــروع 
کرده اند، بهتر است در رســیدگی به پرونده ها عجله 
بیشتری خرج داده و سری هم به فدراسیون فوتبال و 
معماهای موجود در این فدراسیون به ویژه در موضوع 
پرونده قــرارداد مــارک ویلموتس بزنند؛ ســرمربی 
بلژیکی و سابق تیم ملی فوتبال ایران که بابت حضور 
نصفه ونیمه شش ماهه اش در ایران، دو میلیون یورو 
به جیب زده و چندماهی هم می شــود درخواســت 
غرامت شــش میلیون یورویی دارد. همکاری این دو 
نهاد می تواند به شــایعاتی که چندین چهره ورزشی 
از جمله علی دایی به آن دامن زده اند، رسیدگی کرده 
و «آقازاده ای» را که در این پرونده نقش داشــته، زیر 
ذره بین ببرد. بد نیست سری هم به نقش «ب.ز»هایی 
زده شود که زمان حصول توافق با مارک ویلموتس، 
دوشــادوش رئیس فدراســیون وقت فوتبال حضور 
داشــته اســت. از آن مهم تر شایســته اســت به این 
موضوع رسیدگی جدی شود که چطور و با چه متر و 
معیاری، رقم قرارداد این مربی به ناگاه سه برابر شده 
و چه افرادی از چنین قراردادی نفع برده اند. پرواضح 
اســت که وزارت ورزش و وزارت اطلاعات همه این 
شــایعات و ابهامات را می دانند ولی پســندیده تر آن 
اســت که در پرونده مبارزه با فساد از دانه درشت تر ها 
شروع شــود تا اگر مدیر میانه و متوسطی هم اندکی 
دچار لغزش شــده به خودش بیاید و به همکاری در 
روکردن پرونده های بیشتر و احتمالا گسترده تر راغب 
شود. شاید با رفتن سراغ همین دانه درشت ها، زودتر 
به این ابهامات پاســخ داده شود که چرا آقازاده ها در 
حــوزه ورزش پرکار و فعال شــده اند؟ نقش عده ای 
کــه بازیکنان و مربیان خارجــی بی کیفیت به فوتبال 
ایران تزریق می کنند، چقدر اســت و سهم آنهایی که 
بازیکنان و مربیان باکیفیت خارجی را هوایی و تشویق 

به شکایت از طرف ایرانی می کنند، چقدر؟
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فوتبال

لیگ قهرمانان اروپا

دوچرخه سواران

خبر

توصیف سایت انگلیسی از محمدی
به گزارش ایســنا، ســایت give me sport، باشگاه  �

گلاسکورنجرز اسکاتلند که هدایت آن را استیون جرارد 
بر عهده دارد، به جذب میلاد محمدی، دفاع چپ تیم 
ملی فوتبال ایران، علاقه دارد و قصدش این است که 
این بازیکــن را با هفت میلیون یورو به خدمت بگیرد. 
البته رنجرز برای این انتقال تنها نیســت و لیدزیونایتد 
که به تازگی با هدایت مارسلو بیلسا آرژانتینی توانست 
به لیگ برتر انگلیس صعود کند نیز خواســتار جذب 
این بازیکن شــده اســت. محمدی بازیکنی با سرعت 
 کنترل نشدنی است و بیشــتر در امور دفاعی عملکرد 
بسیار خوبی دارد. او بازیکنی است که تکل های موفق 
و ســانتر های زیادی در هر بازی ثبت می کند؛ هرچند 
خیلــی از ســانتر های او بــه هدف نمی رســد. میلاد 
محمــدی بعد از حضــور در تیم اخمــت گروزنی در 
فوتبال روسیه راهی لیگ بلژیک شد و پیراهن خنت را 

تن کرد و در لیگ اروپا نیز به میدان رفت.

پیشنهاد برایتون به آژاکس
برای انتقال جهانبخش

�  Soccernews به گزارش تســنیم و بــه نقــل از
هلنــد، آژاکــس همچنــان بــرای جــذب علیرضا 
جهانبخش، بازیکن ایرانی برایتون انگلیس، با دیگر 
رقیب هلندی اش یعنی آیندهــوون رقابت می کند. 
اســکوت چگ، یکــی از اســتعدادیاب های برایتون 
انگلیس نیز برنامه آژاکســی ها برای جذب علیرضا 
جهانبخش را تأیید کرده اســت. این در حالی است 
که آیندهوون نیز ابتدای تابســتان تصمیم به جذب 
این بازیکــن گرفته بود. برایتون برای فروش علیرضا 
جهانبخش پول نقد می خواهد و این مبلغ می تواند 
۱۲ میلیون یورو باشد. از سویی مدیر ورزشی آژاکس 
بــرای ارزان ترکردن این انتقــال می تواند یک بازیکن 
تیمــش را هم به برایتون بدهد تا در نهایت علیرضا 
جهانبخــش جذب شــود. هرچند هنوز مشــخص 
نیست کدام بازیکن آژاکس موردنظر برایتون در روند 

انتقال علیرضا جهانبخش است.

جمعه ۱۷ مرداد
یوونتوس – لیون ۲۳:۳۰

منچسترسیتی – رئال مادرید ۲۳:۳۰

معمای حضور دوچرخه سواران 
ایران در  رقابت های جهانی

رقابت های دوچرخه ســواری جــاده قهرمانی  �
جهــان در حالی قرار اســت شــهریور جــاری در 
سوئیس برگزار شود که به نظر می رسد رکاب زنان 
ایرانی شانســی برای حضور در ایــن رویداد بزرگ 
نداشــته باشــند. دلیــل حضور نیافتــن تیم ملی 
کشــورمان در مسابقات سوئیس، مربوط به قوانین 
ســختی است که اتحادیه جهانی دوچرخه سواری 
به خاطر شــیوع ویروس کرونا در سراسر نقاط دنیا 
وضع کرده اســت. ایــن اتحادیه بــا در نظر گرفتن 
میانگین مبتلایان و فوت شــدگان کرونا در کشورها، 
تنها به کشــورهایی اجازه شــرکت در رقابت های 
قهرمانی جهان را می دهد که وضعیت ســفیدی 
در ایــن زمینــه داشــته باشــند. از آنجا کــه ایران 
در حال حاضر جزء کشــورهایی است که تقریبا رتبه 
بالایی در آمار فوت شدگان و مبتلایان دارد، اتحادیه 
جهانــی دوچرخه ســواری هنــوز دعوت نامــه ای 
برای آن صادر نکرده اســت. محسن سلگی، دبیر 
فدراسیون دوچرخه ســواری، در این باره به «شرق» 
می گویــد: «اتحادیــه جهانــی دوچرخه ســواری 
یک سری پروتکل های بهداشــتی را برای برگزاری 
مســابقات تعریف کــرده که کشــورها در صورت 
رعایــت آنها می تواننــد در رویداد های بین المللی 
حاضر شــوند. مثلا اینکه تیم ملی مربوطه باید در 
حوزه شینگن باشــد یا اینکه کشورش در موضوع 
کرونــا، وضعیت نگران کننده ای نداشــته باشــد. 
متأسفانه این دســتورالعمل تا به الان شامل حال 
ایران نشــده و برای همیــن دعوت نامه ای برای ما 
ارســال نشده است. اکثر کشــورهایی که تا به الان 
توانسته اند در مســابقات ثبت نام کنند، کشورهایی 
هســتند که در حــوزه اتحادیه اروپا قــرار دارند و 

مشکلی برای رفتن به سوئیس ندارند».
ارسال نشــدن دعوت نامه برای دوچرخه سواران 
ایرانــی بــه منزلــه ممنوعیــت حضــور آنهــا در 
مســابقات قهرمانــی جهانی ســوئیس نیســت. 
دســتورالعمل های دیگــری وجــود دارد کــه اگر 
مسئولان فدراسیون دوچرخه ســواری آنها را اجرا 
کنند، می توانند تیم های ملــی جاده زنان و مردان 
را بــه این میدان اعــزام کنند؛ دســتورالعمل هایی 
کــه بدون شــک بــار مالــی زیــادی را روی دوش 
کشــورها خواهد گذاشت. ســلگی ادمه می دهد: 
«اتحادیه جهانی به همه کشورها اعلام کرده است 
در صورتی که می خواهند در این مســابقات شرکت 
کننــد، باید حتما دو هفته قبــل از آغاز رقابت ها به 
سوئیس ســفر کنند و قرنطینه باشند. ضمن اینکه 
زمانــی هم که در هتــل اقامت داشــتند، باید یک 
طبقــه مجزا از هتــل را برای اسکان شــان در نظر 
بگیرند تا دســت کم به این شــکل مانع از انتشــار 
ویروس کرونا بین ورزشکاران شوند؛ اما باید بگویم 
انجام این دســتورالعمل ها متحمــل هزینه مالی 
زیادی بوده و از عهده فدراسیون خارج است. برای 
همین در حال رایزنی با باشــگاه های دانشگاه آزاد 
و سپاهان هســتیم تا حداقل با کمک گرفتن از آنها 
این ملی پوشــان را در قالب تیم های باشــگاهی به 
سوئیس بفرســتیم. هرچند فعلا باید منتظر بمانیم 
تا اول از همه دعوت نامه برای  ما ارســال شود. در 
کل بعید می دانم که اصلا با وجود کرونا مسابقات 
برگزار شود. ضمن اینکه اگر با این شیوه رقابت ها را 
برگزار کنند، اصلا عدالت بین همه کشورها رعایت 
اتحادیه جهانی دوچرخه سواری پیش  نمی شود». 
 از  این سه سهمیه در بخش بانوان و دو سهمیه در 
بخش آقایان به دوچرخه سواری ایران برای شرکت 
در مســابقات جاده قهرمانی جهان سوئیس داده 
بود. در حال حاضر یک فهرست ۱۰ نفره از رکاب زنان 
جاده کشور آماده شده تا در صورت حضور قطعی 
تیم کشورمان در ســوئیس، پنج سهمیه اعطایی از 

میان این نفرات انتخاب شوند.
هرچند دبیر فدراسیون دوچرخه سواری معتقد 
اســت: «همه می دانند که در سال های اخیر گرفتن 
ویــزای اروپا برای ایرانی ها ســخت شــده اســت. 
همین الان مسئولان فدراسیون جودو برای حضور 
در دادگاه بین المللی حکمیــت ورزش که آن هم 
شــهریور در سوئیس برگزار می شــود، نتوانسته اند 
ویزا بگیرند. اگر دعوت نامه به دست ما نرسد، بعید 
است بتوانیم تا شهریور ویزای سوئیس را بگیریم».

المپیک توکیو حتی با  وجود کرونا 
برگزار  می شود

مســئول برگــزاری بازی هــای المپیــک توکیو  �
اعــلام کــرد ایــن رویداد ســال آینــده بــا وجود 
ویــروس کرونــا هم برگزار می شــود. بــه گزارش
برگــزاری  مســئول  موتــو،   ،Inside the games  
بازی های المپیک توکیو، اعلام کرد این رقابت ها در 
سال آینده با وجود ویروس کرونا برگزار خواهد شد. 
او گفت: من نمی دانم سال آینده وضعیت از لحاظ 
شیوع ویروس کرونا چگونه باشد اما احتمال اینکه 
تعداد افراد مبتلا نســبت به گذشــته کمتر باشــد، 
وجود دارد. بحران جهانی شــیوع ویــروس کرونا 
نیز احتمالا تا ســال ۲۰۲۱ از بین نمی رود و بازی ها 
بــا وجود ویــروس کرونــا برگزار خواهد شــد. این 
اظهارات موتو در حالی مطرح شده است که بیشتر 

کشورها با محدودیت مسافرت روبه رو هستند.

سرپرست باشــگاه پرسپولیس روز گذشــته درباره دو موضوع مهم 
اظهــار نظر کرد کــه اولی مربوط به پرونده برانکــو و دیگری مربوط به 
بازداشت یکی از مدیران این باشــگاه بود. مهدی رسول پناه ابتدا درباره 
آخرین وضعیت پرونــده برانکو ایوانکووویچ گفــت: ما درباره موضوع 
آقــای برانکو چهار پرونده پیــش رو داریم؛ پرونده آقــای زلاتکو، ایگور، 
مارکو و یــک پرونده هم متعلق بــه خود آقای برانکو اســت. تا امروز 
مطالبــات آقای زلاتکــو را پرداخت کردیم، مطالبات آقــای ایگور را نیز 

پرداخت کردیم و چون حجم مطالبات آقای برانکو عدد بالایی بود تا به 
حال بخشــی از آن را پرداخت کرده ایم و نامه ای برای کمیته انضباطی 
فیفا ارســال کردیــم و درباره این موضوع توضیحــات لازم را دادیم. در 
کشــور عمان با توجه به تعطیلات عید قربان بانک ها تا یکشنبه تعطیل 
هســتند به همین خاطر مابقی پول آقای برانکــو را هفته آینده برایش 
واریــز می کنیم. او در پایان درباره خبر دســتگیری یکی از مدیران میانی 
یکی از باشــگاه های پایتخت و اینکه آیا این مدیر در باشگاه پرسپولیس 

فعالیت می کرد، گفت: از روز اول که آمدم درباره مبارزه با فســاد در این 
باشگاه صحبت کردم. روز اول گزارش کاملی از همه مسائل مالی تهیه 
و به نهادهای نظارتی و امنیتی ارســال کردیم و از آنها خواستیم به این 
مســائل ورود کنند؛ چون در این اوضاع نیاز است آنها ورود کنند. من از 
نهادهای امنیتی هم تشکر می کنم که به این مسئله ورود کردند و تمام 
مدیران قبلی و مدیران جدید هم باید پاسخ گو باشند. این فرد مربوط به 

باشگاه ما می شود.

هفتــه بیست و هشــتم رقابت هــای لیــگ برتر از 
امروز با انجام دو بازی بســیار مهم شــروع می شــود 
کــه در حســاس ترین بازی، شــهرخودرو در مشــهد 
پذیرای اســتقلال است. برای بیان اینکه چرا این بازی 
حســاس ترین دیدار هفته است، می شود دلایل زیادی 
برشــمرد، ولی مهم ترین این دلایل، جدال برای گرفتن 
سهمیه لیگ قهرمانان آســیا در فصل پیش رو است. 
این بازی، جدال تیم های پنجــم و دوم فعلی جدول 
لیگ اســت و ازآنجا که بعد از این بازی فقط دو دیدار 
برای هر تیم باقی مانده، بخش زیادی از معماها حل 

می شود.
شهرخودرو با ۴۴ امتیاز در رده پنجم جدول است و 
اختلافش با تیم استقلال رده دومی چهار امتیاز است؛ 
پرواضح اســت شکست شــهرخودرو که در دو بازی 
قبلی اش خوب نتیجه نگرفته، به منزله ازدســت رفتن 

شانس سهمیه آنهاست. در واقع اگر شهرخودرو این 
بازی را واگذار کند، آن وقت اختلافش با اســتقلال به 
هفت امتیاز می رسد که با توجه به دو بازی باقی مانده، 
دیگر شــانس رســیدن به این تیم را نخواهد داشت. 
نگاهــی دقیق تر بــه وضعیت شــهرخودرو به خوبی 
نشــان می دهد چرا گرفتن ســه امتیاز بــرای این تیم 
اهمیت دارد؛ اما اکنون چنین شرایطی برای استقلال، 
با اجبار بیشــتری هم صادق است؛ آنها همان طور که 
عنوان شــد با ۴۸ امتیاز در رده دوم ایســتاده اند ولی 
به شــدت توســط تیم های تراکتور و ســپاهان تهدید 
می شــوند. جدول رده بندی می گویــد تراکتور با ۴۶ و 
ســپاهان با ۴۵ امتیاز در تعقیب اســتقلال رده دومی 
هستند و منتظر ایستاده اند تا شاگردان فرهاد مجیدی 
امتیاز از دست بدهند تا جایشان را در جدول رده بندی 
بگیرند. تراکتور، برخلاف مدعیان رســیدن به جایگاه 
دومی، بازی اش روز دوشنبه برگزار می شود و می تواند 
بــه دقت نظاره گر بازی های امروز باشــد؛ چون علاوه 
بر استقلال، ســپاهان هم باید همین امروز به مصاف 
رقیبش برود؛ نیم ســاعت بعد از شروع بازی استقلال، 
ســپاهان در اصفهان پذیرای تیم احیا شــده نساجی 
اســت؛ نســاجی در دو هفته اخیر تیم های قدرتمند 
فولاد و پرســپولیس را زمین گیر کرده؛ اولی را برده و 

با دومی هم مساوی کرده است. در جدول رده بندی، 
نســاجی در رده نهم ایستاده و اگر دنبال محقق کردن 
وعده هایشــان برای حفظ جایگاه تک رقمی تیمشــان 
هســتند، باید از این بازی نتیجه بگیرند؛ اما در سپاهان 
شرایط کاملا متفاوت است؛ برخلاف نساجی که خطر 
ســقوط تهدیدش نمی کند و شانسی هم برای رسیدن 
به رتبه های بالای جدول ندارد، ســپاهان به شدت در 
پی کســب سهمیه آسیاست و در این راه باید به آب و 
آتش بزند. آنها بازی حســاس و شش امتیازی شان را 
به استقلال در هفته گذشته واگذار کرده اند و مشخص 
است اگر یک بار دیگر پایشان بلغزد، اندک امیدشان از 
دست می رود. تفاضل گل آنها فعلا از استقلال پایین تر 
اســت ولی اگر قرار باشد امیدوار به شکست استقلال 
مقابل شــهرخودرو بماننــد، ابتدا باید هرطور شــده 
بازی شان برابر نساجی را با پیروزی پشت سر بگذارند؛ 
البته نبودن امیــر قلعه نویی که همچنان 
به دلیل مراقبت های پزشکی مجبور است 
دور از اســترس و تیم باشد، می تواند روی 

کیفیت بازی سپاهان تأثیر بگذارد.
فردا هم که قرار اســت پرســپولیس، 
قهرمــان زودهنگام لیگ برتــر، به مصاف 
ذوب آهــن بــرود؛ ایــن دیدار شــاید برای 
پرسپولیســی ها تشــریفاتی قلمداد شــود 
ولی اگر شــاگردان یحیــی گل محمدی در 
پی ثبت رکورد امتیازگیــری در تاریخ لیگ 
برتر هســتند، باید سه امتیاز این دیدار را به 
دســت بیاورند. در سوی مقابل شرایط برای ذوب آهن 
وخیم اســت؛ این تیم درحال حاضــر از ۲۷ بازی، ۲۶ 
امتیازی اســت و در رده دوازدهم جدول ایستاده ولی 
مشــکل اینجاســت که با منطقه خطر فقط دو امتیاز 
فاصلــه دارد؛ اگر آنها این بازی را از دســت بدهند و 
پارس جنوبــی و پیــکان در ادامه بازی هــای هفته، 
دست پر از زمین خارج شوند، ذوب آهن رسما یکی از 

کاندیداهای سقوط به دسته پایین تر خواهد شد. 

سراغ دانه درشت ها هم بروید!

رسول پناه: مدیر بازداشتى، پرسپولیسى است

نگاهی به بازی های مهم این هفته لیگ برتر
پنجشنبه سرنوشت ساز براى رسیدن به آسیا


